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JEGYZŐKÖi\YV
KészÜlt Iklad KÖzség Ó_nkomúnyzatKépviselő-testületének2020.január 31-én l8:00 órakoraz Ikladi polgármesteri Hivatal trirgyaló-termében megtartott nyílt ülésén.
Jelen vannak: Ungi JÓzsef polgármester, Filó Gábor képviselő (alpolgármester), BraunnéWildmann TÜnde kéPviselő (alpólgármester), Budai József képvir.Ü,kiÍ, Mónika képviselő,Madar ász B alázs képvi selő, Rébb ROU.rt ké|vi selő.
Meghívottként jelen van:
dr. Bak Imre jegyző,
Galbavi Mónika j egyzőkönyw ezető,
Mayer József a Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke,
Braun Pál Rozmaring Nyugdíjaskiub elnöke.

[A jelenléti ív jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.]
ungi József polgármester köszönti a megielenteket. Megállapítja, hogy a 7 képviselőbőt7 főmegjelent, Így a képviselŐ-testületi Úo. határozatk-epes. Felkéri Galbavi Mónikát ajegyzőkönyv vezetésére és Üdvözli, mint t: torregat. itiniraött meghívóban foglaltaknakmegfelelően javaslatot tesz az alabb olvásható "napirendre, 

illetve T"""rr","t tesz annakkiegészítésére, 8, Pontként ziá,rt ülésen targyalnáa testület a szociális segély kérelmeket. Kéri aképviselőket, hogy akinek javaslata van, tegye meg.

NvíIt ülés:

l, Az Iklad Német Nemzetiségi Önkorm ényzatrészérehelyiség biáosítása
Előadó: Ungi József polgámester

2. A Képviselő-testület 2020. évi munkatervének elfogadása
Előadó: Ungi József polgármester

3, A helYi kÖzművelődési rendelet elfogadása, helyi közművelődési intézmények szervezetiműkö dé s i rendj ének aktualizálás a
Előadó: Ungi József polgarmester

4, lrvosi ÜgYelet el látására vonatkozó feladatellát ási szerződés módosítása
Előadó: Ungi József polgármester

5. Étkezési térítési díjról szóló <inko rmányzatirendelet módosítása
Előadó: Ungi József polgármester

6. Polgármester 2020. évi szabadságolási terve
Előadó : Ungi József polgármestei

7. Egyebek

A PolgáPester megkérdezia képviselőket, hogy egyet értenek-e a napirendi pontokkal és a 8.napirendi pontként javasolt zárt tiléssel?
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A képviselők egyet értenek a napirendi pontokkal.

A Képviselő-testület a napirendi javaslatot 7 ígen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodással -
egyhangúlag - elfogadta.

Nvílt ülés:

l. Azlklad Német Nemzetiségi Önkormányzat részére helyiség biztosítása
Előadó: Ungi József polgármester

Ungi József: A nemzetiségek jogairól sző|ő 2011. évi CLXXX. törvény (a továbbiakban:
Njtv.) 80. §-a szerint, A települési önkormányzat, illetve az a hivatal, amelyik a helyi
nemzetiségi önkormányzat székhelye szerinti helyi önkormányzat önkormányzati hivatali
feladatát ellátja, biáosítja a helyi nemzetiségi önkormányzat részére az önkormányzati
működés személyi és targyi feltételeit, szakmai segítségét nyújt, továbbá gondoskodik a

működéssel kapcsolatos gazdálkodási és adminisztratív végrehajtási feladatok ellátásáról.
Tehát a települési önkormány zat fe|adatabiztosítani a Német Nemzetiségi Önkorm ányzatlklad
(a továbbiakban tWÖK) részére helyiséget és a működéséhez szükséges tárgyi eszközöket. A
jelenlegi a hivatalban van, azonban kicsi, nem felel meg a követelményeknek. A javaslat a volt
tűzoltószertar épülete lenne, amelyben jelenleg a helyi körzeti megbízotti iroda működik. A
korábban e tárgyban a rendőrséggel k<itOtt szerződés hatarozott idejű volt, amely a múlt évben
lejárt. A jövőben, amikor a körzeti megbízott ügyfélfogadást tart, akkor itt a Községházánebben
a teremben biztosítjuk a helyiséget. Enől a rendőrséggel már előzetesen egyeztettünk.

Megkérdezem a képviselő-testület tagiait, van-e hozzáfúzní valójuk az előterjesúéshez?

Braunné Wildmann Tünde: a Német Nemzetiségi köáasznú Kulturális Egyesület is ebben

az épületben kapna helyet, ezért kérem, hogy egészítsük ki az előterjesáést az Egyesülettel.

Ungi József: A volt túzoltőszertár melletti épületet is kinéáe az önkormányzat, utána is járunk

annak, hogy lehet megszerezni a volt Takarékszövetkezeti épületet.

Braunné Wildmann Tünde: Az egyesület részére nem kell külön épület, hiszen havi |-2

alkalommal találkoznak az egyestileti tagok.

Kérem a képviselőket, hogy kézfeltartással szavazzanakazalábbi döntésijavaslatról:

Szavazásra feltett döntési j avaslat:

,, Egtetért-e a Képviselő-testület azzal, hogt a NNÓK részére a volt tűzoltószertár épületét
b izt o s ít s a az önkor mányz at ?

Iklad Község Önkormanyzatának Képviselő-testülete 7 igen, 0 nem szavazattal, 0

tartózkodással - egyhangúlag - elfogadta.



1 l2020.(L3 1.) ÖK T határozat:
lklad KÖzség Önkormalv|lt7n|kKépviselő-testülete a nemzetiségek jogair ől szőlő 2011. éviCLXXIX, tÖrvénY B0. § (l) bekezdésre lklad Német Nemzetiségi önkorm ányzatés a NémetNemzetiségi kÖáasznú Ku]junílis Egyesület részére hatarozatla]nidőre, illetve visszavonásigtérítésmentes hasmalatbaadja?020.á]rilis r-jei haár}ál-urirtnalagos tulajd onátképező2l8tlkl ad, S zabadság u. 9 4 . szétm alatti ingatlant.

*".T,",il:'.1ffi;:ii" 
felhatalmazza Ungi József polgármestert az ezzel kapcsolatos

_Felelős: Ungi József polgármester
Határidő: 2020. március 3l.

2. AKépviselő-testütet 2020.évi munkatervének elfogadása
Előadó: Ungi József polgármester

Ungi JÓzseft Magyarország helyi.önkormányzatairő! szóló 20tl. CLXXxx. törvény(Továbbiakban: MÖtv,) aa §-a aúpján a képviselő-t.rttit.t szükség szerint, a szervezeti ésműkÖdési szabálYzatbun *.§hutároLŐtt,r*n, de évente legalább hat ülést tart.

Ikladon ez a korábbi szokások szerinti évi tiz ülés, így a munkatervben is 10 ülés tervezeítidőpontj a szerepel. Idézema törvényt:

"A munkatervbe naPirendként fel kell venni a Képviselő-testület feladat- és hatáskörébetartoző, jogszabály atapján kötelezően megtárgyatanao témákat, továbbá azokat a témékat,amelYek megvizsgálásáról, targyalásáről 
"-"Ű;;pir.rra." tűzéséről korábban a Képviselő_testÜlet már dÖntÖtt, valamint Űokat a témáÍ<at, á-.t}.t napirendre tűzéséről a beérkezettjavaslatok alapján a Képviselő-testület így döntött.''

Ami befolYásolja az ülések idejét és tartalmát , azokaz egyes szervezetek beszámolói.

Szokás szerint a július-auguszius hónapok maradnak ki.

Ungi JÓzsef: kérdezem a képviselő-testület tagait,van-e hozzáfűznivalójuk a munkatervhez?

Filó Gábor: - u:g.Y:?us 20-ai programmal kapcsolatos információkról, műsorról és

;iJ"'*11'r:,tff:Óbb 
jú'ius végén, augusaus elején kÖil ma;d dönteni, ;g;;;." hónapokban

Ungi JÓzsefz azt -l"YT meg kell oldanunk, hogy a programmal júniusban azértképbenlegyünk, ne az utolsó pillanatbá cselekedjünk.

kiss Mónika: márciusra van tervezve
februána hozzukelőre.

a közbeszerzési terv elfoga dása, javaslom, hogy

Ungi JÓzsef: az időPont oka a bölcsőde kiviteli tervének elkészülte, azcsakmárciusra van meg.A kiviteli terveket mindenképpen meg kell várni.
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Kiss Mónika: legalább az elsőkörös egyeáetéseket ejtstik meg februárban,

Ungi József: első körben az éves költségvetési tervet kell elkészíteni, ehhez a Pénz'jgYi

nizóttsag munkája szükséges. Javaslatom, hogy a jövő héten csütörtökÖn állÍtsa ÖSsze, vitassa

meg a Pénzügyi Bizottság a2)20-as költségvetést, majd a testület is.

Mayer József: az augusztus 20-ai programmal kapcsolatban szeretném jelezni, hogY a

testvértelepülések -.gt iuo3at mostanában kell megküldeni - ha meg akarjuk hívni Őket -, mert

a szabadságterveket most adják le Unterjesingenben például,

Filó Gábor: személyesen is átadhatő a meghívó, ezttervezzik.

Braun pál: olvasva a munkatervet, szeptember 25-ére van ülés előirányozva, Így figYelmen

kívül lett hagyva, hogy a nyugdíjas klub Cserkeszőlőre utazik 09.25-26,27-én,

Budai József: ez csupán tewezet, így átdolgozhatő.

Braun pál: több program is ütközik a munkatervben szereplő dátumokkal. Kérem, hogy tegYék

át azitköző időpontokat, kiemelten a nyugdíjas klub besámolóját is.

Ungi József: valóban, figyelmen kívül hagytuk a civil szervezetek által korábban leadott

programidőpontokat, átdolgozzuk a munkatervet a javaslat alapján.

Kérem a képviselőket, hogy kézfeltartással szavazzanak az alábbi döntési javaslatról:

Szavazásra feltett döntési j avaslat :

,,Elfogadja e a 2020-as évre szóló Képviselő-testületre vonatkozó munkatervet a korrigált
javaslatokkal? "

Iklad Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen, 0 nem szavazattal, 0

tartőzkodással_egyhangúlag-elfogadtaazalábbihatározatothozza:

2t2020.(|.3 1.) ÖKT sz. határozat

Iklad Község önkormányzatának Képviselő-testülete MagyarországIT lyi önkormanYzatairől

sző|ó 2011. CLXXXIX. törvény 44 §-ára figyelemmel a KépviselŐ-testÜlet 2020-as évi

munkatervét elfogadta.

A Munkaterv j elen batár ozat mellékletét képezi.

Felelős: Ungi József polgármester

Határidő: 2020, december 31.

1. A helyi közművelődési rendelet elfogadásao helyi kÖzművelődési
intézmények szery ezeti működési rendjének aktualizálása
Előadó: Ungi József polgármester



Ungi JÓzsef: 2003-ban volt utoljar a meghatározva eza rendelet, amely aktualitását vesztette.A helYi igénYekhez és feladatoi<t oz te'it igazítani a, intézmény.t .í.uti i ráját és a jegyzőelkészítette az Új r.endeletet, amelyet, ha eÁgad a testület, február 4-én foghatályba lépni.Mellékletben megkaptátok a:z új iendelett ervézetet. Ez általános rendelkezéseket tartalmaz,kÖzművelődési feladatok ellátásának kereteit, aközművelődési tevekenysJg flnanszírozását ésszemélYes feltételeit tartalmazza, illetve azakat a jogszabályokat es renáeteteket, arnelyekaktuálissá váltak 2003 őta.
Részleteibe nem mennék bele, ha van valakinek hozzászőlnr valója, az kérlek benneteket,jelezze.

Filó Gábor : Ezt átfutua. eZ egy törvénynek való megfelelést tartal maz, desemmi konkrétumot.Például itt van a 6. §, idézem:

" 
(1) Az ÖnkormánYz_at a helyi közművelődési tevékenységéhez a közművelődésialaPszolgáltatások mellett egléb' tevékenységeknek, szolgáiatá"sok megszervezésének ishelYszínt biztosítÓ.l:te§ralt kíizasségi as éot{auaű'térként, valamint könyvtári szolgáltatóhelyként az alábbi épületeket, ingatlánokat biziosítja: '' .,.,

Ez például - a felsorolás - váltoái fog.
A finanszírozás mértéke nincs benne... A kérdésem csak annyi, hogy ez éppen aktuálisállapotnak a törvényes megfelelése...... vagy miért fontos?

dr, Bak Imre: teljesen adekvát választ nehézrá adni. Tehát van egy közművelődési törvény,atni '97 -ben keletkeze tt, eztmódosítottak. Már 20 1 8-ban kellett volna helyi szinten módosítani,az éppen hatályos 2003-ban keletkezett.
A kÖzművelődés elég nehéz, hogy mit értünk alatta,eá mindig az adotttelepülés, meg az ottdolgozóknak a kreativitása, lelkesedése, tehetsége es a körülmények adjak meg,Korábban voltak ezekaműv.hazak, kultúrhazui iu Iklaáon pedig jó régen itt dolgozó kultúrosnéPművelő vagY rendezvényszervező,.aki azőtá -ai "yrgai:balnent Zs azőtaCsipkerózsikaálmát alussza ez a m.űv-h áz. Az, épülel is a régi, .gy ,a*órvarrás rá férne.Aá is tudni kell, a kÖzPonti kormányzat raíirrÍLtelepülésekre, hogy hogyan oldják meg akÖzművelődés kérdését. Valahol nincs is semmilyen kuiturális intézmény,még könyltár sem.Itt jÖnnek be helYi szinten a civil szerv_ezetek, egy jól működő nyugdíjas klub, énekk ar, egy
|Prománrőrző egYesület, aki kulturális t.uer.Jnyrog"i tua folytatni, bálokat rendezni. AkÖzÖsségéPÍtő a sPortkör is. Itt most a jogszaűályi hatteret akarjuk rendezni, tehát: neművelődésiltáznak nevezzik, hanem koz<isie§i színtémek, mert akkor képesítési megfelelésreis szükség van.

Filó Gábor: jÓ, de akkor mit okoz ez? Ko:ábban igen nagy gondot okozott és problémát atestÜletnek, sokat vitázturk, mi van akkor, ha nem ,i.irr-t,ir.rut nevezzikaz épületet, milyenkvótáktól esÜnk el? Kérdéseinkre sosem kaptunk kimeríó választ.A közművelődésről szólórendelet tartalmaz z a azt, ho gy tervezünk.

dr' Bak Imre: eZ vegYes.- Korábban a testület neveáe ki a művelődésszerv ezőt, ami egymagasabb vezetőiPozíciŐ. Es az elmúlt időszakban ity.i nern is nagyon tarariat. Tehát ezért jő,ha módosíd uk az elnevezést, mert így kap egy mozgásteret az önkorm ányzat.

Filó Gáborz de ezzel nem is esik el olyan tiámogatásoktól, amivel korábban ijesztgettek.

dr' Bak Imre: nem, slÍt, magának tesz jót, jo_bbl a helyi igényekhez igazííja.Tehát reggel 8Órakor, hétkÖznaPon ki fog bémenni aművházba? Azemúerek dolgoznak, a gyerekek iskolában
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vannak. Nincs használva ahán. Délután és este, az meg a családé, a gyerek tanul, tehát marad

a hétvége. Egyébként a jogszabály előírja, és aú, is előírja a jogszabál|, azt is módosítani kell,
hogy heti egy alkalommal este hét ófáig nyitva kell lennie aháznak.Es az, hogy lesz e alany,
aki ezt működteti, nos a hivatal a jogszabályi hátterét fudja biztosítani, de hogy abba kulturális
életet leheljen, legyenek normális programok, az aleendő kulturális szewező feladata.

Filó Gábor: A könyvtar?

dr. Bak Imre: tehéú.akönyvtárak számais a 90-es években országosan 4.600 db volt, a kétezres
években ez a szám lecsökkent 3.000 db-ra. Mindenki végig gondolhatja, hogy az irott sajtó és

a könyv, mennyit váItozott az elmúlt években. Más a hasmálat, a postás napilapot nem nagyon
visz ki. Teret hódított az intemet. Egy községi könyl.tár nem tud versenyezni egy iskola-
könyüánal, vagy ha valaki a felsőoktatásban yan, az alÁoz szükséges szakirodalmakkal.
Hamarabb kellett volna a könyvtámak váltania. Van ez az úgynevezett könyvtari ellátó
rendszer, amelyben 90 pestmegyei település becsatlakozott már. Az 5.000 fő alatti lélekszámú
településeknek adja meg a lehetőséget. A községnek a helyiséget kell biztositani, asúa|t,

polcokat, személyzetet, internet elérhetőséget és az állatni büdzsé, a megyei könyvtáron
keresztül biztosítja a könyvbeszerzést, akár a nemzetiségi könyvek beszerzését is.
Ha itt most egy szakmai ellenőrzés lenne, akkor biáos sok kivetni valót találnának.
A helyi önkormányzatnak is plusz fonást biztosít az eIIátő rendszer, illetve a megyei könyltár
ellátja a szakmai irányítást is. Ha egy könyvtáros van, annak valami baja van, szabadságra a

polgármester nem tud segítséget nyújtani.

Kiss Mónika: Ez jelenti azt,hogy a szentendrei Hamvas Béla könyvtárhoz fogunk csatlakozni?

dr. Bak Imre: Pest megyében Szentendrén alakították ki a megyei könyl,tárat, igen, nem
Budapesten.

kiss Mónika: Es ha büdzsé is van rá akkor nem lehet február 1-vel csatlakozni?

dr. Bak Imre: nem, januártól tehet csak. A közművelődési trirvény ráadásul előírja, hogy a

minisáériumtól is be kell szerzi véleményt az átszewezés kapcsán. Tehát vannak eljárási
szabályok is, amiket be kell tartani.

Filó Gábor: tehát minden év januárjától lehet csatlakozni, Es mi a jelentkezés végleges

határideje? Még csak január van, van még 11 hónapunk.

dr. Bak Imre: nyilván ennek az évnek az utolsó negyedéve.

Filó Gábor: értem, jó, tehát szeptemberig van idő eldönteni, hogy szeretnénk e ide csatlakozni?
Csak mert egyelőre nem tudjuk mi a pontos háttere ennek, mi az előnye, mennyire fognak

beleszólni az itteni, ikladi könyvtár múködésébe. Ez is tervben van, hogy át strukturáljuk a

kön1,1tári nyitvatartási rendet, ebbe mennyire szólnak bele? Tehát egy picit korainak vélem ezt

azegészelőterjesztést, több szempontból hiszen vanpár dolog, amiről tudnunk kell, van egy új

csapattagunk, aki látott már eú. aú. a nagy világban, ezeken a területeken és szeretnénk az ő
véleményét is beépíteni abba a rendeletbe, ami megszületik. En nagyon szeretném azt, hogy
egy olyan rendeletet adjunk ki, amiben konkrétumok vannak, és amelyeket szakmailag
megvitattunk, mind művelődési területen, mind könyvtar területen. Nektek mi a véleményetek
enő]?
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MaYer JÓzsef: Most lenne lehetőség: hogy a falu múzeum helyzetét tisztázzuk. Mivel amúzeum leltér alattvan, tehát a szakmái feligyelet varameryit rrugúuu Á ú"rmho.,hajdanánAszódhoz tartozotl, A táblán, ami kint ,".1i;&'Ju!ytor.eg a felügyeleti szerv. Ez az időarra lenne jÓ, hogY ezt a jogi csűrcsavart szüntessük mig, és esetleg a falumúze umot tájhazzánYilvánítsuk át, és akkor á sajátunk lenne. vrert ez most jelenleg nem az. Minden évbenleltározni kellene. - az asződiatlottet is -, valamelyit .ur.u-nak, mert most minden, ami ottvan - amit a falu kapott, örökölta Braun nénitől - iárolvavan. Tehát azt onnankivinni, elvinni,használni nem lehet. En a jogihelyzetetmost lenne idő tisnazni és rendezni.

FiIó Gábor: tehát csak fizikálisan létezik, eztkell tehát újra gondolni.

MaYer JÓzsef: akkor egYszenibb ahelyzet,akkor meg kell teremteni a jogi ahátterét,

Braunné wildmann Tünde: tehát itt két rendeletről beszélünk, van a közművelődési feladatokellátása, a másik.naPirendi Pont a közművelődési intézrnények, működése ellátása és ebbenvannak a részletek, ebben vannak konkrétumok.

FiIÓ Gábor: és az egYik hivatkozik a másikkal. Hiszen ebben benne van már a könyvtárcsatlakozása a megyei ellátórends zerhez.

dr. Bak Imre: igen, eza legoptimálisabb mód.

Filó Gábor: én nem mondtam, hogy ezrossz, csak nem tudunk róla sok mindent.

dr' Bak Imre: a helyi erőforrások kihasználására... állami forrásból lehet működtetni, tehátbűn nem élni vele egYrészről, van egy időbeli igJny., ;;; 
" 

minisáériumtól be kell szerezni avéleménYt, kettŐ, hosszútávon leheisen tudni,-hogy'ukk;, abban a rendszerben tud működni.Természetesen ezzel lehet szeptemberben i. rogruito^i.'

FÍló Gábor: én nem,azt mondtam, hogy,szeptemberben, hanem hogy szeptemberig van időkÖrbejárni, ez lehet a következo tesítitetiílés is, .rut ,r"..t rék én e.,ő'i több információt kapni.
dr' Bak Imre: ugYe volt egY olyan elvárás, hogy a struktúrában legyen váItoztatvamind a

[fl*H: 
ház, mind a kónywtír. Pz adtá 

" 
áár"g 

"ttualitását, 
n"ógy kámplett legyen a

Filó Gábor: igen, csak a változásokról nem döntöttünk csak beszéltünk róla.

dr. Bak Imre: Ee is egy tervezet.

FiIÓ Gábor: de ha tervezetet elfogadom, akkor beégetem azt,amirőlmég nem döntöttünk. NemdÖntÖttÜnk még a kÖnYvttír helyzőtéről. nem d<intcititink rnJg u művelődéi ihazzalkapcsolatban,és ugye, amit elmondtam, trogy wl egy Új csapattagunk, aki nagy tapasztalattal ésinformációval rendelkezikezenuűr"n,en siéretne ^áá rrua^ai véleményét is beépíteni ezen
irl,H:,r; ;TÍ,"#i:', 

amit nem szívesen fogadnék .iigy, ur,ogyan most '*.-o" ez csak egy

j:i:X?:::ffiffi??T"ftl"'|: en aztgondolom, hogy a szakmai műIt azmindenképpen előnyt
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Ungi József: a rendeletet módosítsuk át, de ami miatt ez az egésznapirendi Pont elindu|t, az az

előórjesztésben van benne. Arról viszont beszélniink kell, mert annak van határidős

vonatkozás a. Azokat azértbeszéljük át. Az előterjesáésben lévő dolgokat át kell beszéljÜk és

szavaznunk kell róla.

Filó Gábor: akkor az ezzelkapcsolatos feladatok, hogy dugjuk össze a buksinkat és beszéljÜk

át, hogy mit szeretnénk valójában, bevonva a szakmai hátteret, utána visszatérÜnk erre.

Ungi Józseíz ezígy teljesen jó.

ElőTerjesztésben u!n". van a Közösségi Szintér és annak nyitvatartása, ami szerint a hét 3

napjan, legalább napi 4 órában kell nyitva tartani és egy hétvégi napon. A hétkÖznapokon min.

es; akalommal déiutan 16.00 óra után. Ezen információk alapjan \ehet az á|lásPáIYázatot is

r<iími. így ott is beindulhatna azélet és arendezvények, programok szervezése, és ehhez nem

kell 8 órás munkav álla\ő, sem felsőfokú végzettség. A közművelődésre továbbra is megkaPjuk

az eddigi fejkvótát, nem befolyásolja a nyitvatartást és a 8 munkaidő.

A másik a könyr,tár helyzete, ahol szintén nincs sziikség a 8 Órás napi nyitva tartásra.

Filó Gábor: van arra nézve kimutatás, hogy mekkora a könyvtar kihasználtsága? HánYan

látogatjak a könyvtarat? Milyen könyveket kölcsönöznek ki a havonta? MilYen jellegűeket?

Ungi József: nincs, csak az tudható, hogy hany könyvtar tag van, kartonszám szerint. Heti 10

ember átlagosan - ez avá|asz érkezett.

Mayer József: a könyvtárban kapott helyet a dr. Brandtner Pál emlékszoba, ami most senkihez

sem tartozik, tehát b-árki, bármii,n.grréá"t, elvihet, stb. A NNÖK páIyázatot nyújtott be a

dokumentumok digitalizálásáta,mely dokumentumok elérhetőek lesznek. Ezze| is foglalkomi

kell, hogy ha valaki érdeklődést mutat az anyagok, a szobairánt, az megtehesse. Esetleg másik,

külső bJjarattal kellene ellátni, vagy a Közösségi Házvalartelyik helyiségébe be lehetne tenni.

Ungi József: ha az ideiglenes orvosi rendelő kiköltözött, akkor ott lehetne helYe az

emlékszobának.

Kiss Mónika: a gyermekorvosi rendelőből is jött jelzés, hogy a gyermekek orvosi PaPÍrjai

szímfuakellene heiy, mert már nem tudnak hová pakolni és azokat évekig Őrizni kell. Nekik is

kellene helyiség.
Tehát ha felújitjuk a könyl.tátat, vagy tervezünk valami hasonlót, akkor erre is kell majd

gondolnunk.

Filó Gábor: javaslom azi\yenigények összegyűjtését a fejlesáési bizottság felé.

Ungi József: megkéri a Képviselő-testiilet tagjait, hogy kézfeltartással szavazzanak,

Szavazásra feltett döntési j avaslat:

,,Elfogadja e ahe|yiközművelődési intézmények működtetésének aktualizáIásáről szőlŐ, a
" "kozösségi 

siíntér elnevezésre, és annak működésére vonatkozó javaslatokat?"

Iklad Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen, 0 nem szavazatta|, 0

tartó zko dás s al _ e gyhang úl ag _ az alábbí határ ozatot hozza:
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3 /2020.(L31.) ÖKT határo zata:

1, lklad KÖzség ?*:'-:"yzat Képviselő testülete kinyilvánítja, hogy az önkormányzattulajdonában lévő Ráday Gedeon MŰvelődés i Házlrozássegi Színtér) 218l lklad, Ráday tér
.2, 

szám alatti ingatlanban a muzeális intézményeüor, 
" 

nyilvános könyltári ellátásról és akÖzművelődésről szőlő 1997, évi CXL. törvény zirm. 5 (z; uetez{és a) pontja alapján kizérőlag

[|'fi[l]'dési 
alaPszolgáltatások megszervezésének h eíyszíntbiaositó Kcizosségi Színteret

2, A KéPviselő testÜlet a Kultv. 78n. §. (4) bekezdés a) pontjának felhat almazása alapján aKÖzÖsségi Színtér Használati Szabályzatát amelléklet szárinti tartalommal jóváhagyja.

3' ' A KéPviselő testÜlet a kÖzségi könyüár működtetését átszerv ezi, nyitvaártásátheti 20őrábanhatérozzameg.

Felelős: Ungi József polgármester
Határidő: 2020. február t.; 2020.április 1.;

l, Prv9si ÜgYelet ellátására vonatkozó feladatellátási szerződés módosításaElőadó: Ungi József polgármester

Ungi JÓzsef: az elmúlt év9\b9n 5 települ orvosi ügyeletét látta el ezakft.,Költségeik elosztva a 1l0Ft/hŐ/fŐ, Ez Önkormányzati kÖltség voli. Az ideie"iár i ,.rlpui*re bővült az ellátáíi terület, így aZ egyfőre eső havi kÖltség 82 Ft. Ezu" Ó.rr"! 3 egyeaetést koveiően került elfogadásra településenként.

Filó Gábor: szám szerint tehát2.700.000,-Ft helyett 2.000,000,-Ft-ba fog lkladnak kerülni azúgyelet.
Ungi József: igen, így van.

Ungi JÓzsef: megkérem a KéPviselőtestület tagjait, hogy kézfeltartással szavazzanak az orvosiügyelet ellátásár a vonatkozó Él udut"llát ási szerző dés módosításáról.

,, Eglet ért e képviselő-testület az orvosi üglelet ellátósóra vonatkozó
feladatellátósi szerződés módosításával?''

Iklad KÖzség ÖnkormánYzatának Képviselő-testülete 7 igen, 0 nem szavazattal, 0tartózkodással - egyhangúlag _ elfogadta az alábbihatározatot:

4l2020.(L31.) ÖKT határozat:

"az orvo§i ügyelet ellátására vonatkozó í'eladatcllátási szerzőrrlés módosításáróI,

Iklad KÖzség ÖnkormánYz3t Képviselő-testülete felhatalmazza |lngi József polgármestert,hogY az országos orvosiÜgyelei Nonprofit Kft.-rrei(+og1 Debrecen, István út 6.) a 2008.
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május 1-jén létrejött,,Feladatellátási Szerződés+ módosítását az önkormányzat kéPviseletében

aláirhassa. 2020. januíáí l-jétől akiegészítő önkormanyzatitátmogatás&2,-FtJfŐ/TÓ-

Felelós: Ungi József polgármester
Határidő: közlésre azonnal

s. lltkezési térítési díjról szóló önkormányzati rendelet módosítása
Elóadó: Ungi József polgármester

Ungi Józse fz az ővodaélelmezésv ezetője keresett meg minket, mert 2013. Óta nem módosult a

téríÉsi díj, miközben a nyersanyagok költsége 50 oÁ-kal, vagy talán mar többel is emelkedett.

A kérés, hogy 20%-kal emeljiik meg a díjat.

Kiss Mónika: és eddig a különbözetet azönkormanyzatftzette, ugye?

Ungi József: igen. Az indoklás, hogy a nyersanyag normát nem tudják kitermelni. Sokan

vÁak, akikneÉ alanyi jogon kedvezményt biztosítunk - fedezújik az étkezés költségét, és

nyugdíjasok is igénybe vészik azétkeúetést. A környező konyhákkal Összehasonlítva is nagYon

kedvező a jelenlegi díj, jóval olcsóbban jutnak hozÁ az éte|hez.

Érdemes lenne fél év múlva felülvizsgálni újra a dtlat.

Az élelme zésvezetővel, óvodával érdemes lenne összeülni és átbeszélni, hogyan lehet a

költségeken is gazdaságosan csökkenteni.

Jelenleg 20 millió forinttal egészítjük ki az óvoda költségeit.

Filó Gábori azegy nagyon jó kezdeményezés, hogy a2020,2021-es évre vonatkozólag

dolgozzunk ki egy koncepciót. Hívjuk meg az óvoda vezetőségét egyeztetésre.

Ungi József: rendben.

Kérem, ho gy az alább i előterj e szté sr ől szav azzunk :

Szavazásra feltett döntési j avaslat:

,, Egletért e Képviselő testület az étkezési térítési díjról szóló Onkormányzati rendelet

módosításóval, az étkezési térítési díj 20 oÁ-os emelésével? "

Iklad Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen, 0 nem szavazattal, 0

tartőzkodással _ egyhangúlag - aZ alábbi rendeletet fogadta el:

lklad Község tÖnkormányzat Képvisel(í-testületének
1 l 2020.1(11,03. ) ö n ko rmá nyzati re n d elete
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Iklad ÖnkorménYzatKéPviselŐ-testülete a gyermekek védelméről és a gyámügy i igazgatásről

iíi,'Í-l]3Í;,iliff,TÍL 
törvénY 147. § (; bekezdéséien foglalt rejáaatniruen eljárva a

1, § A gyermekétkeztetés térítési díjairól szőlő 2/1993.(I.29) önkormányzati rendeletmelléklete helyébe jelen rendelet melléklete lép.

2.§
A ::_T::_T,':!32?! ,*^,rciusl-jén 

lép hatályba és az aztkövető napon hatátyátveszti.

b..'r,oIklad, 2020.január 31.

Ungi József s. t
polgármester

,li@*D;*,.
o:.Tlu'',*',{,S 

É
űauűl

Nettó
(nyerlsanyagnorma)

Ard pluy Térítési d,íj
(kerekíh,e)

Ovodás JJU.-F,t 89,-Ft 420,-Ft

Napközis 474,-Ft l28,-Ft 600,-Ft

Ebédelős gyermek 275,-Ft 74,-Ft

83,-Ft

350,-Ft

Nyugdíjas,
önkormányzati
dolgozó

308,-Ft 390,-Ft

Vendég
584,-Ft 158.-Ft 740,-Ft

6. Polgármester 2020. évi szabadságolási terve
Előadó: Ungi József polgármester

Ungi JÓzsef: a tervet előre el kellet készíteni, módosítani csak a testület jóv áhagyásával lehet.



l2

Filó Gábor: a polgármester szabadsága alatt ki az aláirő?

dr. Bak Imre: a kijelölt helyettes teljes joggal aláírhat.

Szavazásra feltett döntési javaslat:

,,Egtetért e Képviselő testület a polgármester 2020. évi szabadságolási tervével,"

Iklad Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen,0 nem szavazattal,0 tartózkodással -
e gyhan gúla g - az alábbi határ ozatot hozza:

5 l2020.(L 3 1.) ÖKT határ ozat:

A polgármester 2020. évi szabadságolási tervének jőváhagyására lklad Község Önkormányzat

Képviselő-testülete aközszo\gálati tisztviselőkről szőlő 20111. évi CXCX. törvény 225lC. §

(2)-(3) bekezdéseiben foglaltakra figyelemmel Ungi József polgármester által benyújtott 2020.

évi szabads ágolási tervét a hatén ozat melléklete szerint j óváh agyja.

Felelős: dr. Bak Imre jegyző (a határozat megküldéséért)
Határidő: folyamatos

7. Egyebek

Kiss Mónika: a Deák Ferenc utcában, az utca végén van egy nagy fúzfa. a körülötte lévő

szemetet össze kellene szedni.

Ungi József: ott terep rendezésre is szükség van, arokmélyítés is tervben van.

Kiss Mónika: a Deák Ferenc utca és a Sport utca szemetét is össze kellene szedni! Lerakat lett.

Braunné Wildmann Tünde: Cservölgy felé, a gyár mellett is sok a szemétkupac, ott is lehetne.

Filó Gábor: lomtalanítások alkalmával korábban levezetésként szemetet is szedett az ifluság,
vagy Aszód felé, vagy Galgamácsa, Domony felé, az út mentén, az árkokban . Ez jő dolog volt,

most is vissza lehetne hozni ezt.

Budai József: ezt egy felhívással, ,,TE szedd akció" keretében kellene megoldani.

Madarász Balázs: az iskolásokkal együtt, közösen kellene.

Filó Gábor: van itt még egy fontos dolog. Lassan itt a tavasz, az első legfontosabb dolog a

víze|vezetés kérdése, ezzel foglalkozni kell, hogy ne fordulhasson elő hasonló, mint a tavalyi

évben. Nagyon szeretném, haezze| elkezdenénk foglalkozni. A következő testületi ülés előtt

szeretném összehívni a Településfejlesztési Bizottsági ülést, ahol ezzel is foglalkozunk és

érdemi javaslatot nyújtunk be a testület elé. Lassan jön a jó idő, az esőzés, ne késlekedjiink.

Yizelvezetés, ezaz elsődleges, a másik a főút állaga. Tél vógén rosszabbodik a burkolat á|laga.

Volt ígéret egy útszakaszfelűjítása. Szorgalmaznékegy státusz levelet aközítkezelő felé, hogy
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mire számíthatunk, KÖzben Pedig Parjy"r. ki paralel. né_zzűk meg, milyen lehetőségeinkvannak, mennyibe kerülnek. táe stáuit burkolatra iur, ,r,ir..eg.

Ungi JÓzsef: kétszer hívtam le a közútk ezelőtőlTóth Attilát, a Főmérnöksóg vezetőjét,akivellehet tárgYalni érdemben erről a kérdésiái ő 
-Jr";ni 

u, t ogy csak karbantartást tudnakelv é gezni, ez káty űzást j el ent.

Filó Gábor: akorábbi ígéret, azaz5O0m sem igazmár?

Ungi József: nem, sajnos az sem,államtitkárság.

Filó Gábor: jÓ,, akkor.írjunk egy leveleí az államtitkárságnak, vagy a közűt kezelővezérigazgatőjának,mert ha avácikózútkezelő 
""- k;petens, akkor menjünk feljebb. Enneknyoma kell legyen.

Ungi JÓzsef: a jegYzővel voltunk Galgamácsa polgármesterénél folytatott egyeáetések soránis felmerült a kérdés és petíciót kezdett el..grógui;u;i.

Filó Gábor: ilyen volt már korábban is, az el lett küldve?

Ungi JÓzset igen, de hová, aZ csak a korábbi je gyző tudnámegmondani. A galgamácsaiakkalegY kÖzÖs vízelvezetési rendszer kapc,sán is lgl/eztetttink, ott kaptam egy telefon számot, aszakemberrel, aki vizelvezetési tervet készítésé"ái rogrurtorik, taiálkoztu-á e, megbeszéltük,hogY felmérést készítenek, majd ötletet adnak u -Jgoiaasra. például szikkasáó medencekészítése. Ennek költségére paly Uni kell maj d.

dr. Bak Imre: ez temérdek sok pénzbekerül.

Budai JÓzsef: igen, csak hogy eza probléma nagyon sok gondot tud okozni, ahogy eddig is.Ezért kell apályázat. --'oJ v-4 vvrr 
)

Kiss Mónika: a vis maior összeget megkaptuk?

Ungi JÓzsef: nem, még mindig nem. Vannak járdalapjaink, amelye ket azútfelújítás kapcsánfelszedtek, Ezek nagY TY. j9 iri.rőrégű, ezekétu, ,i.iáúoz fel tudjuk használni tavasszal. A
ÍffiHr"ok 

kiválogatják,-és az artot szintezése.rt,in tiu"tonor)rk;á.Úupo, teszünk az

Filó Gábor: a tÖbbi folYÓ beruháásokkal kapcsolato san, az átadás-átvétel megtört ént. Azőrzéssel kapcsolatosan.

Ungi JÓzsefz ez egY Óriási probléma, a területet nekünk kell védeni, mint önkormány zat. AkÖzmunkások felváltv a vegitu az Őrzést, mindenkire 5-6 alkalom jut egy hónapban. Ez addigmegy majd így, amíg el nem kezdődnek a tavaszimunkák.

Filó Gábor: bÖlcsőde beruházás előtt állunk . Pályazatot megnyertük, pótköltségvetéstnyújtottunk be, tavasszal is el kell indulnunk.

Ungi JÓzsef: a PÓtkÖltségvetést még nem hagyták jóvá, de jó úton halad. A kiviteli terv márciusvégére várható. Ezutánlehet elkezáeni a koábeszLrzeát. 
J'
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Filó Gábor: József Attila utca útburkolat. A héten megint olyan állapotok voltak, amelyek

nehezen viselhetők. Sokan használjrák az űtszakasú. a gyár felé. Sajnos az erre benYÚjtott

pályínatotnem nyertük meg mégsem. Saját fonásból történő kivitelezésből kell megoldanunk.
^pÚ., 

kidolgomank egy javaslatot a FB-gal, hogyan oldhatnánk meg.

A tereprendezés kapcsán a lenti játszőtér is elkészül.

Ungi József: oda kell egy jó kis park tervet lehet készítenÍ, a játszótéren nagyon jŐ, szabvánY

szeiinti, modern játékok vannak. 
-ott 

l"h.t még egy kiülős, családias park, Parkolóval. Ennek a

terveit el lehet készíttetni.

Budai József: van kapcsolatom nekem is, összehozzuk a találkozót.

Braun wildmann Tünde: a kisbódéval is kellene kezdeni valamit, a ságvári utcából nehéz

kijönni. Hogyan lehetne ezt megoldani

Ungi József: a terület az önkormány zaté, azépület Domonyban élŐé. Robi, te ezt jobban tudod.

Rébb Robert: igen, így van és az épület sincs jó állapotban,

Ungi József: ennek is utánajárunk.

Mayer József: január 31-ig felül kell vizsgálni a NNÖK és a települési Önkormányzat kÖzÖtt

letrójott együttműködési megállapodást. A korábbi, 2019. november 18-án hatálYba léPett

-.gállupodás rendben van, javaslom, hogy ezen ne váltoáassunk.

Ungi József: szavazzunk róla.

szavazásra feltett döntési i avaslat:

,, Eg7,1etért e Képviselő testület a korábban, 20]9. november ]8-án hatályba léPett,

o Niór a, a Telepilési ónkormányzat közötti együttműködés változtatás nélküli hatályban
maradásóval?

Iklad Község Önkormanyzatának Képviselő-testülete 7 igen, 0 nem szavazattal, 0

tartó zko dás sal _ e gyhan g úl ag _ az alábbi hatátr o zatot hozza;

6 t2020.G.3 1.) ÖKT határ ozatz

Iklad Község önkormányzat Képviselő-testülete a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi

CLX1X. törvény 80. § (2) bekezdésére figyelemmel a Német Nemzetiségi Önkormányzat

Iklad és Iklad Község önkormanyzata között 2019. november 18-án hatálYba léPett

e gyüttműkö dési me gállapodást 2020 - as évre i s j óvahagyj a.

Felelös: Ungi József polgármester
Határidő: közlésre azonnal
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Budai JÓzsef: Visszatérve a munkálatokra, beruházásokra, még a polgármesteri hivatallalszembeni munkaterülettel is kell foglalkomunk.

Ungi JÓzsef: lesz tereprendezés, az űtkészítők, elviszik a dolgaikat és el lehet majdgondolkodni parkoló kialakításrán.

Megkeresésé érkezett a Baba-mama klub részéről arra vonatk ozőlag, hogy azönkormányzatbiztosítson egY másik helYet az összejövetelekre, ...t u.;.r.nlegi a könyvtárban kicsi, nembiztonságos.
A művelődésiház.gl1k t9rmét ajánlanánk nekik, szőnyeggel . Ezengondolkodunk.A FB-vel a művelődési ház áltagátis meg kell néznJk.' ""

Filó Gábor: tetőcserére nyertünk 15 millió Ft-ot, de ablakcserére is szükség lenne.

Braunné Wildmann TÜnde: van e egye ztetés pályazatírőval kisebb beruházásokra?

Ungi József: Igen, van egy lista, a Leaderben is vannak lehetőségek,

Madarász Balázs: kell egy eszközleltárt készíteni és az alapján látjuk majd mire van szükségés mire lehetpályázn|

Ungi JÓzsef: tekintettgl 
7na, hogy több napirendi pont nincs, mindenkinek megköszönöm amegjelenést és a képviselő-testület nyílt tilését bezirom.
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